
Anketové otázky, ktoré máte možnosť zodpovedať na našej stránke, nemajú byť samoúčelné. 
Skutočne nás zaujíma Váš názor a preto sme sa rozhodli ich pravidelne vyhodnocovať a priniesť 
z toho nejaký záver pre nás i pre Vás. 

 

Knižnice v dávnej histórii začínali tým, že sa budovali najmä ako súkromné zbierky. Neskôr boli pokusy 
vybudovať školské či verejné knižnice, ale do objavenia kníhtlače to nebolo jednoduché. Knihy, bez 
ohľadu na formu, boli vzácne, preto prístup do knižnice nemal hocikto. Knižnice slúžili najmä na uchová-
vanie existujúcich fondov, ale novovek, najmä veľký boom po objave kníhtlače, prinášal zmeny pohľadu 
na knižnice ako miesta, kde si človek, ktorý si knihu nemohol dovoliť kúpiť, vedel si ju vypožičať.  

Príchod milénia a dnes už všade prítomných informačných a komunikačných technológií znamenal tak-
mer rovnakú prevratnú zmenu ako kníhtlač. Knižnice sa prispôsobili novým podmienkam a začali sa 
transformovať na miesta, kde okrem výpožičiek viete realizovať aj iné aktivity, viete sa stretnúť 
s priateľmi, viete vykonávať svoje záľuby, dozvedať sa množstvo informácií aj inak ako čítaním kníh 
a časopisov. 

Naša otázka na záver roka bola naozaj jednoduchá. Chceli sme vedieť, aké miesto vo Vašom živote má 
knižnica. A teraz nemyslíme len našu (hoci odpovede pravdepodobne smerovali iba k tomu, lebo sme to 
presnejšie nedefinovali), ale knižnicu vo všeobecnosti. 

Vyhodnotenie ankety 18.12.2023 – 31.1.2024 

Čo pre Vás znamená knižnica? 

a) zdroj informácií k štúdiu a práci - 45 odpovedí (45 %) 

b) miesto, kde rád/a chodím – 26 odpovedí (27 %) 

c) nutnosť, kam idem len keď musím – 28 odpovedí (28 %) 

Takmer 100 odpovedí (presne 99) za mesiac a pol je síce menej ako v predošlej za zhruba rovnaké ob-
dobie, ale sme vďační, že ste sa zapojili. 

To, že knižnica je zdrojom informácií, je jasné už storočia, ale nás najviac potešila tá časť respondentov, 
ktorí chodia do knižnice radi/rady. Je to štvrtina a ak prirátame aj tých, pre ktorých je zdrojom informácií, 
je to fajn. Nakoniec ani u tých, ktorí „prídu len keď musia“, to hádam nie je také zlé, pretože ak prídu, 
vieme, že nás z nejakého dôvodu potrebujú . 

Riešenie 

V posledných rokoch sa snažíme, aby bola knižnica nielen miestom štúdia, ale aj oddychu, stretnutia 
s priateľmi, miestom zážitku. Možno nemáme ideálne priestory na niektoré aktivity, napriek tomu je na-
šou prioritou priniesť to čo iná knižnica alebo iná organizácia v Prešove neplánuje. Nie vždy sa nám to 
úplne podarí, ale my sa napriek tomu budeme snažiť. 

Budeme radi, ak si návštevník zvykne na to, že naša knižnica nie je len „skladom kníh“, ale aj miestom, 
kde a dá tráviť čas. 

 


